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P R O T O K Ó Ł    nr  LIX/2010 
 

z sesji Rady Gminy Oława, która odbyła się w dniu 31 sierpnia 2010 r.,   
w sali obrad Urzędu Gminy Oława, o godzinie 10ºº. 

 
Na stan 15 radnych, w sesji udział wzięło 14 radnych. 
Nieobecny radny: Edward Białowąs. 
Lista obecności w załączeniu. 
Zgodnie z art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym,  
sesję Rady Gminy Oława otworzył i prowadził Dariusz Witkowski - 
Przewodniczący Rady Gminy Oława. 
Dariusz Witkowski Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy 
obecności stwierdził wymagane ustawowo quorum, przy którym moŜe 
obradować Rada Gminy i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący Rady powitał: 
-  radnych, 
-  Zastępcę Wójta – Zbigniewa Pryjdę, 
-  Sekretarza Gminy – Teresę Łagowską, 
-  Skarbnika Gminy – Danutę Król, 
-  kierowników jednostek organizacyjnych działających na terenie gminy, 
-  sołtysów wsi, 
-  wszystkich zaproszonych gości, 
-  Pana Jacka Gałuszkę – Komendanta Powiatowej Policji w Oławie. 
Dariusz Witkowski Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe radni 
otrzymali porządek dzisiejszej sesji. 
Zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 
Nie zgłoszono uwag. 
Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji: 
I.   Otwarcie sesji. 
II.  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
III. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 
IV. Podjęcie uchwał: 

1. w sprawie zmiany w budŜecie Gminy Oława na 2010 r., 
2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Siecieborowice, 
Niemil, Oleśnica Mała w gminie Oława, 

3. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Stanowice         
w gminie Oława, 

4. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Marszowice      
w gminie Oława, 
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5. w sprawie wyraŜenia zgody na objęcie podstrefą Wałbrzyskiej Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej „INWEST – PARK” terenu niezabudowanego 
połoŜonego w Stanowicach gm. Oława (działka nr 494/805), 

6. w sprawie wyraŜenia zgody na objęcie podstrefą Wałbrzyskiej Specjalnej 
Strefy Ekonomicznej „INWEST – PARK” terenu niezabudowanego 
połoŜonego w Stanowicach gm. Oława (działka nr 494/822), 

7. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami gruntowymi 
przyjętymi od wojsk Federacji Rosyjskiej, 

8. w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 projektów 
aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 
statutowej tych organizacji, 

9. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 
przebiegu, 

10. w sprawie nadania nazwy ulicy w obrębie wsi Jaczkowice, 
11. w sprawie nadania tytułu honorowego „ZasłuŜony dla Gminy Oława”, 
12. w sprawie rozpatrzenia skargi państwa Moniki i Grzegorza GiełŜeckich 

na Wójta Gminy Oława, 
13. w sprawie rozpatrzenia skargi państwa Barbary i Wacława Curyk na 

opieszałość w postępowaniu Urzędu Gminy Oława. 
 V.  Komunikaty. 
VI.  Interpelacje i zapytania radnych. 
VII. Sprawy róŜne.  
Dariusz Witkowski Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, Ŝe Rada Gminy  
obradować będzie dzisiaj według powyŜszego porządku. 
Przewodniczący Rady poprosił wszystkich zgromadzonych na sali obrad,         
o powstanie i uczczenie minutą ciszy Pana Zdzisława Kińczyka, który zmarł 10 
sierpnia br. ZauwaŜył, Ŝe był to człowiek, którego wszyscy znali i zastąpienie go 
będzie z pewnością trudne dla gminy i jej mieszkańców. 
Ad. II. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
            Dariusz  Witkowski  Przewodniczący  Rady  Gminy poinformował,  
             Ŝe protokoły z sesji Rady Gminy są do wglądu w biurze Rady Gminy.  
            Zapytał, czy są uwagi do protokołów z poprzednich sesji. 
            Nie zgłoszono uwag. 
             W głosowaniu Rada Gminy przyjęła protokoły z poprzednich sesji Rady  
            Gminy, jednogłośnie, 14 głosów „za”.  
            Przewodniczący   Rady  stwierdził   przyjęcie   przez   Radę   Gminy  
            protokołów z poprzednich sesji, które odbyły się w dniu 31 maja      
            2010 r., 17 czerwca 2010 r., 29 czerwca 2010 r. i 1 lipca 2010 r. 
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Ad.III. Informacja o pracy Wójta między sesjami. 
            Zbigniew Pryjda Zastępca Wójta poinformował, Ŝe w miesiącu lipcu,  
            tradycyjnie jak co roku, miało miejsce święto Policji. Z tej okazji, na  
            wniosek Powiatowego Komendanta Policji, Wójt Gminy Oława  
            uhonorował wskazanych pracowników Komendy, nagrodami   
            pienięŜnymi. Przekazał listy gratulacyjne dla Pana Andrzeja Zarównego  
            oraz za pośrednictwem Komendanta Jacka Gałuszki, dla Pani Beaty  
            Borowicz i Pana Krzysztofa Wiewóra. 
            Jacek Gałuszka Komendant Powiatowej Policji w Oławie  
            podziękował serdecznie Zastępcy za przyznane nagrody i listy  
            gratulacyjne oraz powitał wszystkich po krótkiej nieobecności.  
            ZauwaŜył, Ŝe jest to kolejny rok, w którym samorządy miasta, gminy  
            i powiatu współuczestniczą w podziękowaniu pracownikom Policji za  
            ich pracę i słuŜbę. Raz w roku zwraca się z prośbą o przyznanie nagród  
            bądź pienięŜnych, bądź rzeczowych i nigdy jeszcze nie spotkał się  
            z odmową ze strony jakiegokolwiek samorządu. Powiedział, Ŝe chciałby,  
            aby współpraca z samorządem gminy była realizowana w takim samym,  
            a moŜe jeszcze lepszym przedsięwzięciu zanim poŜegnał się z Oławą  
            półtora roku temu. Jego zdaniem samorządy lokalne miasta, gminy  
            i powiatu oławskiego oraz gmina Domaniów, i samorząd Jelcza –  
            Laskowic to samorządy, które wspierają instytucję Policji, która jest  
            przesiąknięta mizerią finansową. Obiecał, Ŝe mimo tego postara się  
            zapewnić mieszkańcom to, czego oczekują od Policji oraz udzielić  
            pomocy we wszystkich problemach. Przede wszystkim chciałby jeszcze  
            bardziej poprawić skuteczność oraz efektywność Policji. Ponownie  
            podziękował za wyróŜnienie i dotychczasową współpracę. 
            Zbigniew Pryjda Zastępca Wójta poinformował, Ŝe w okresie od  
            30 czerwca do dnia dzisiejszego wydał 43 zarządzenia.  
            (Informacja w załączeniu).  
            Zastępca Wójta  przedstawił informację o postępowaniach  
            przetargowych oraz o planowanych przetargach na sprzedaŜ działek.  
            (Informacja w załączeniu). 
            Poinformował, Ŝe wszystkie przetargi zakończyły się niepowodzeniem   
            mimo tego, iŜ przy kolejnych obniŜył cenę nieruchomości o 25%  
            w stosunku do ceny wywoławczej w pierwszym przetargu. Wyjaśnił, Ŝe  
            po przyjęciu w dniu dzisiejszym przez Wysoką Radę uchwały, przejdzie  
            do przeprowadzenia procesu negocjacji w stosunku do działek na terenie  
            Stanowic. 
            Poinformował, Ŝe trwają próby zrealizowania wpływów do budŜetu za  
            rok 2010, gdyŜ od tego uzaleŜnione są moŜliwości wydatkowania  
            środków finansowych. Niestety nadal trwający na rynku nieruchomości  
            kryzys, jest dla gminy bardzo dotkliwy. W związku z tym, Ŝe banki nie  
            chcą udzielać kredytów na zakup działek, jest problem ze sprzedaŜą tych  
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            nieruchomości. Po drugie gmina konkuruje z właścicielami prywatnych  
            działek, którzy są bardziej elastyczni i nie są obłoŜeni przede wszystkim  
            tak rygorystycznymi przepisami.  
            Poinformował, Ŝe od pół roku trwają poszukiwania kogoś, kto w sposób  
            profesjonalny będzie administrował siecią kanalizacji sanitarnej na  
            terenie gminy, poniewaŜ w tej chwili zadanie to wykonują pracownicy  
            gminni, a taka sytuacja jest niedopuszczalna.  
            Trwają negocjacje w celu podpisania umowy na pełnienie dyŜurów  
            i usuwanie awarii z jedną z firm na czas określony. Zadanie to jest  
            niesłychanie waŜne z uwagi na bliski koniec budowy kanalizacji  
            w Marcinkowicach, Stanowicach, Godzikowicach oraz obu Ścinawach.  
            Tego zadania nie mogą wykonywać urzędnicy.  
            Została podpisana umowa w przetargu nieograniczonym na rozbudowę  
            sieci wodociągowej Niwnik – Jakubowice z Zakładem Instalacji  
            Sanitarnych CO – Gazowych i Klimatyzacji GAZ – POL Andrzej  
            Wesołowski z ulicy Sportowej w Marcinkowicach. 
            Przeprowadzone zostały dwa postępowania przetargowe na dostawę  
            gruzu i tłucznia do wyrównywania dróg.   
            Przeprowadzone zostały dwa postępowania przetargowe na wyłonienie  
            wykonawcy usług geodezyjnych dla potrzeb gminy Oława. W drugim  
            postępowaniu wybrano firmę ABGEO Usługi Geodezyjne Artur Bajko  
            z ulicy Brzeskiej w Oławie.  
            Ogłoszony został przetarg nieograniczony na remont świetlicy wiejskiej  
            w Jaczkowicach w związku z uzyskaniem dofinansowania w kwocie  
            35.000 zł.  
            Ponadto: 
            - Zawarł umowę uŜyczenia z Lokalną Grupą Działania „Starorzecze  
              Odry” na udostępnienie trzech pomieszczeń w budynku byłego  
              gimnazjum w Siedlcach, celem stworzenia centrum szkoleniowego  
              wraz z niezbędnym zapleczem. 
           - Od dwóch miesięcy prowadzi rozmowy z waŜnym partnerem gminy  
             w sprawie sprzedaŜy 10 ha gruntu w Strefie Rozwoju Gospodarczego  
             w Godzikowicach. Poinformował, Ŝe być moŜe zwróci się do Rady  
             Gminy z prośbą o zwołanie w dniu 10 września nadzwyczajnej sesji  
             w celu wydania przez Radę opinii w tej sprawie. 
           - Poinformował, Ŝe zostanie złoŜony wniosek do Ministerstwa Spraw  
             Wewnętrznych i Administracji na dofinansowanie w roku 2011 budowy  
             nawierzchni ulicy Poziomkowej w Stanowicach na długości około  
             950 m. Jest to ostatni rok obowiązywania programu budowy dróg  
             gminnych tzw. schetynówek. 
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           - Została wyliczona kwota przypadającego na 2011 rok funduszu  
             sołeckiego, który łącznie wyniesie 415.941 zł. O jej przeznaczeniu  
             i wykorzystaniu będą decydowały bezpośrednio sołectwa. Przypomniał,  
             Ŝe do końca września muszą we wszystkich sołectwach odbyć się  
             zebrania wiejskie, na których zostaną podjęte uchwały dotyczące  
             sposobu wykorzystania tych środków. Uchwała musi zostać  
             zatwierdzona decyzją Wójta Gminy Oława. Poinformował, Ŝe  
             poszczególne sołectwa będą miały do dyspozycji kwoty od 5.000 zł do  
             22.000 zł.  
             W związku z tym, Ŝe sołectwo Siecieborowice nie wyłoniło, w wyniku  
             trzech kolejnych prób, sołtysa i aby nie odbierać mieszkańcom prawa   
             do funduszu sołeckiego, zwołuje w dniu 9 września o godz. 18.00  
             zebranie wiejskie. W trakcie zebrania przedstawi z panią Skarbnik  
             zasady wykorzystania funduszu sołeckiego. 
           - Podjął decyzję o przeprowadzeniu negocjacji celem ostatecznego  
             zakończenia kwestii ulicy Bema w Bystrzycy. Pan Jacenty Bojakowski  
             przyjął zaproszenie do negocjacji. Istnieje cień szansy, Ŝe sprawa  
             zostanie ostatecznie rozwiązana. 
           - Podpisał umowę z Powiatowym Urzędem Pracy i uruchomił od  
             1 sierpnia grupę 7 pracowników, którzy w ramach robót publicznych  
             związanych z usuwaniem skutków powodzi, juŜ podjęli pracę. 
           - odbył spotkania z szefami klubów piłkarskich, które mają problemy  
             z uzyskaniem licencji. W tej sprawie zwrócił się na piśmie z prośbą do  
             Prezesa DZPN, aby podczas formułowania swoich oczekiwań, wziął  
             pod uwagę problemy z powodzią. 
           - Zawarł porozumienie z miastem Oława, firmą Autoliv, PKS oraz Fine  
             Altech dotyczące wspólnej budowy kanalizacji deszczowej w ulicy  
             Stalowej w Godzikowicach, pozyskując na ten cel kwotę 650.000 zł.  
             Wkład gminy wynosi 250.000 zł.  
           - Pracę zakończyła Komisja powołana do szacowania szkód  
             spowodowanych powodzią. Zapoznał zgromadzonych z głównymi  
             danymi z protokołu. Poinformował, Ŝe skutkami wody zostało  
             dotkniętych 5.863 ha. Szkody w zwierzętach gospodarskich wyceniono  
             na 11.000 zł. W 167 gospodarstwach rolnych szkody wyniosły łącznie 
             12.887.267 zł. Zalania wystąpiły na terenie 18 wsi. Przez powódź  
             zostało równieŜ poszkodowanych 9 firm. Z informacji GOPS wynika, Ŝe  
             na obszarze 3 miejscowości Stary Górnik, Stary Otok i Ścinawa Polska,  
             w wyniku działania wody zostały poszkodowane 92 rodziny. Z czego 68  
             rodzin zakwalifikowano do wypłaty zasiłku celowego. GOPS wypłacił  
             kwotę 174.300 zł zasiłków celowych (zasiłki do 6.000 zł). Ponadto na  
             odbudowę domów o kwotę do 20.000 zł, wystąpiło 5 rodzin. Na dzień  
             dzisiejszy GOPS wypłacił tym rodzinom I transzę o łącznej kwocie  
             25.900 zł.  
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             Natomiast 15 rodzin, które wyceniły swoje straty na kwotę powyŜej  
             20.000 zł, otrzymało kwotę 424.247 zł. Ponadto dla 3 rodzin  
             zabezpieczono na czas remontu kontenery, gmina zapłaciła za badanie  
             instalacji elektrycznych i starała się pomóc wszystkimi moŜliwymi  
             sposobami. 
           Zakomunikował, Ŝe Rada Ministrów przyjęła program pomocy dla  
           rodzin rolniczych, u których w gospodarstwach rolnych i działach  
           specjalnych powstały szkody spowodowane przez powódź. Jest to  
           program, który został zarejestrowany w Komisji Europejskiej.  
           W ramach tego programu, oprócz innych form pomocy, Wójtowie będą  
           mogli stosować ulgi na podstawie ordynacji podatkowej, czyli  
           rozłoŜenie na raty podatku i umorzenie zaległości podatkowej.  
           W przypadku ubiegania się o pomoc na podstawie programu  
           pomocowego w formie umorzenia zaległości, wniosek moŜe być  
           złoŜony po terminie płatności. Wobec podatników podatku rolnego,  
           którzy opłacają podatek rolny od gospodarstw rolnych w rozumieniu  
           ustawy o podatku rolnym, którzy w wyniku powodzi ponieśli istotne  
           szkody w budynkach, uprawach, inwentarzu, głównie gospodarstwach  
           rolnych połoŜonych na polderze zalewowym Oława – Lipki, zostanie  
           zastosowana zasada zaniechania poboru podatku III i IV raty. Aby tego  
           dokonać podatnik musi złoŜyć pisemny wniosek do dnia 15 września.  
           Pomoc ta stanowi pomoc „de minimis” i moŜe być przyznawana  
           z uwzględnieniem obowiązujących przepisów w tym zakresie. Podatek  
           od nieruchomości pozostaje do zapłaty. W szczególnych przypadkach  
           tam gdzie budynki zostały zalane, będą stosowane umorzenia zaległości  
           podatkowych tylko na wniosek podatnika. W dziale podatków moŜna  
           uzyskać niezbędne informacje. 
           Ponadto poinformował, Ŝe: 
           - Został wyłoŜony do publicznego wglądu plan zagospodarowania  
             przestrzennego gminy w obrębie wsi Siedlce i Zakrzów. Odbyła się juŜ  
             publiczna dyskusja. Do 6 września zbierane są wnioski i uwagi do  
             planu. Tego samego dnia wnioski i uwagi zostaną przekazane firmie  
             Soft – Gis, która przygotowywała ten plan. Wyraził nadzieję, Ŝe na  
             październikowej sesji Rady Gminy zostanie przedłoŜony do uchwalenia  
             pierwszy z czterech planów zagospodarowania przestrzennego gminy  
             Oława.  
           - Zostało sporządzone sprawozdanie z wykonania budŜetu za I półrocze  
             2010 r. Przedstawiono je pod ocenę Radzie Gminy i Regionalnej Izbie  
             Obrachunkowej (szczegółowa informacja w załączeniu). 
           - GOPS otrzymał Certyfikat Centrum Wspierania Aktywności Lokalnej   
             w Warszawie za swoją działalność na rzecz aktywizacji  
             i samoorganizacji lokalnej społeczności jako czwarty ośrodek na  
             Dolnym Śląsku i pierwszy w powiecie oławskim.  
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           - W dniu jutrzejszym rozpoczyna się rok szkolny w dwóch gimnazjach,  
             pięciu szkołach podstawowych, trzech szkołach stowarzyszeniowych,  
             w przedszkolu publicznym oraz po raz pierwszy w przedszkolu  
             niepublicznym w Sobocisku oraz czterech małych przedszkolach  
             w Marcinkowicach, ChwaliboŜycach, Drzemlikowicach i Oleśnicy  
             Małej. Chciał rozpocząć rok szkolny w 5 małych przedszkolach, ale  
             przepisy bezpieczeństwa przeciwpoŜarowego, uniemoŜliwiły mu  
             kontynuacji przedszkola w Ścinawie Polskiej.  
           - Odbył się turniej samorządów wsi w Marcinkowicach. Pogratulował  
             Ścinawie Polskiej, która została laureatem tego turnieju. 
           - W Bystrzycy została otwarta wystawa dokumentująca 20 lat współpracy  
             polsko – niemieckiej. 
           - Zostały przeprowadzone bez przeszkód dwie tury wyborów  
             Prezydenckich. 
           - Rozpoczęto Powszechny Spis Rolny. 
           - Odbyły się DoŜynki Gminne w Niwniku. Zaznaczył, Ŝe były to  
             najtańsze doŜynki w gminie organizowane na przestrzeni  
             dotychczasowych lat. 
           - 3 tygodnie temu wspólnie z panem Ryszardem Terleckim i panią Teresą  
             Łagowską, złoŜył pani Annie Bagińskiej ze Stanowic Ŝyczenia z okazji  
             setnej rocznicy jej urodzin. 
           - Na przestrzeni ostatnich miesięcy zauwaŜono przejawy aktów  
             wandalizmu. W wyniku działania nieznanych sprawców został  
             zdewastowany plac zabaw w Bystrzycy, w Godzikowicach,  
             a w ostatnich tygodniach seria wybić szyb na terenie Osieku w szkole,  
             świetlicy i kościele. Zaapelował, aby zwrócić na to baczną uwagę i nie  
             niszczyć wspólnego dobra. 
          Poinformował, Ŝe w piątek Wójt Ryszard Wojciechowski oznajmił mu, iŜ  
          z dniem 1 września wraca do pracy. Oświadczył, Ŝe w związku z tym jego  
          siedmiomiesięczna misja dobiegła końca. Od jutra powraca do  
          wykonywania standartowych obowiązków Zastępcy Wójta Gminy Oława.  
          Podziękował wszystkim swoim współpracownikom, Radzie, sołtysom  
          oraz szefom organizacji społecznych za współpracę w okresie tych  
          7 miesięcy. ZłoŜył zobowiązanie, Ŝe będzie walczył aby te kwestie, które  
          zostały wspólnie przez ten okres wypracowane, zostały zrealizowane.  
          Radny Józef Witwicki poprosił Wójta, aby przy okazji zwołanego  
          zebrania wiejskiego w Siecieborowicach w dniu 9 września, wydał  
          równieŜ zarządzenie wyborów sołtysa na tym zebraniu. Poczeka po sesji  
          na niezbędne dokumenty. 
          Zbigniew Pryjda Zastępca Wójta poprosił panią Sekretarz  
          o przygotowanie stosownych dokumentów. 
          Dariusz Witkowski Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
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            Radny Zygmunt Godawa wyszedł z sali obrad. W tej chwili obecnych  
            jest 13 radnych. 
            Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
Ad.IV.Podjęcie uchwał:        
            Zastępca Wójta Gminy przedstawił następujący projekt uchwały,  
            szczegółowo omawiając poszczególne zapisy:   

1. w sprawie zmiany w budŜecie Gminy Oława na 2010 r. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Radny Władysław Grendysz zgłosił wniosek w sprawie 
wykreślenia z projektu uchwały, działu 926, rozdziału 92695, §2820 
dotyczącego dotacji celowej dla Ludowego Klubu Sportowego Foto 
– Higiena „Błyskawica” na „Budowę piłkochwytów oraz ogrodzenia 
na boisku w Gać”, w kwocie 9.910 zł. 
UwaŜa, Ŝe jest to plucie radnym w twarz. Poinformował, Ŝe              
w rocznym sprawozdaniu z wykonania budŜetu gminy Oława za 
2006 r., w dziale wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych na 
zadanie p.n. „Budowa trybun na stadionie do gier, oświetlenia            
i szatni w miejscowości Gać” przeznaczono kwotę 700.000 zł. Teraz 
znowu wnioskują o 9.910 zł. Te pieniądze nie były przeznaczone na 
salę gimnastyczną lecz na samo boisko. Sala to odrębna sprawa. 
ZauwaŜył, Ŝe tam są miliony. Dla niego kolejny wniosek                   
o dofinansowanie to dowód na to, Ŝe miejscowość Gać jest w stanie 
wyciągnąć z gminy wszystko. Ponownie wniósł o wykreślenie          
z uchwały tego jednego punktu. 
Zastępca Wójta stwierdził, Ŝe nie będzie bronił wnioskodawcy. 
Zwrócił jedynie uwagę na fakt, Ŝe zapowiedź złoŜenia wniosków      
o uzyskanie środków finansowych w tym trybie zgłosiły Kluby 
Sportowe między innymi z Marcinkowic, Gaju Oławskiego, Siedlec, 
Osieku i ChwaliboŜyc. Ma nadzieję, Ŝe radni potraktują wszystkich 
wnioskodawców w taki sam sposób i nie będą ich wniosków 
rozpatrywać podmiotowo lecz przedmiotowo. 
Radny Władysław Grendysz zgodził się z tym co powiedział Wójt, 
ale poprosił o przyznanie pozostałym Klubom chociaŜby 300.000 zł. 
ZauwaŜył, Ŝe w Marcinkowicach na budowę szatni, piłkochwytów 
oraz ogrodzenia boiska gmina nie dołoŜyła ani złotówki. Jak moŜna 
w tej sytuacji mówić o równym traktowaniu. 
Przewodniczący Rady zapytał radnego Grendysza, czy jego 
wniosek jest wnioskiem formalnym. 
Radny Władysław Grendysz potwierdził. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za skreśleniem     
w dziale 926 §2820 kwoty 9.910 zł – dotacja celowa dla Ludowego 
Klubu Sprtowego Foto – Higiena „Błyskawica” Gać. 
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Danuta Król Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe dla zrównowaŜenia 
budŜetu naleŜy skreślić równieŜ w zmniejszeniach rozdział 90095 – 
zakup usług remontowych. 
Przewodniczący Rady ponowił pytanie, kto jest za skreśleniem tego 
punktu w projekcie uchwały. 
Za skreśleniem w dziale 926 §2820 kwoty 9.910 zł – dotacja celowa 
dla Ludowego Klubu Sprtowego Foto – Higiena „Błyskawica” Gać, 
2 radnych głosowało „za”, 7 radnych  „przeciw”, 3 „wstrzymało się”.  
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe wniosek formalny radnego 
Grendysza nie przeszedł.  
Zapytał czy są jeszcze jakieś uwagi.  
Nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy dokonała zmiany w budŜecie Gminy 
Oława na 2010 r., przy 8 głosach „za”, 2 głosach „przeciwnych”        
i 2 głosach „wstrzymujących się”, podejmując uchwałę                         
nr LIX/368/2010.  
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

2. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi 
Siecieborowice, Niemil, Oleśnica Mała w gminie Oława. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały został opracowany    
w oparciu o analizy przeprowadzone na podstawie stosownych ustaw 
i jest zgodny z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy. Wniosek o zmianę 
przeznaczenia tego terenu został złoŜony przez instytucję państwową 
Polskie Sieci Energetyczne Operator S.A. Wniosek dotyczy 
wybudowania wzdłuŜ autostrady nowej linii energetycznej 
wysokiego napięcia, z nowo budowanej elektrowni w Dobrzeniu pod 
Opolem do granic miasta Wrocławia. Ustalając moŜliwy przebieg tej 
trasy kierowano się zasadą, aby przebiegała ona w miarę moŜliwości 
w znacznym oddaleniu od siedzib ludzkich. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy przystąpiła do sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi 
Siecieborowice, Niemil, Oleśnica Mała, w gminie Oława, 
jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, podejmując uchwałę                  
nr LIX/369/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

3. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Stanowice  
w gminie Oława,  
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Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe w ubiegłym roku gmina sprzedała 
działki w obrębie lotniska w Stanowicach na obszarze, który był      
w planie zagospodarowania przestrzennego scharakteryzowany jako 
obszar pod działki siedliskowe i usługi rekreacyjne. Na wniosek 
osób, które nabyły działki i chcą je przekształcić na tereny 
mieszkaniowe, zaproponował przyjęcie powyŜszej uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag.   
W głosowaniu Rada Gminy przystąpiła do sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Stanowice w 
gminie Oława, jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, podejmując 
uchwałę nr LIX/370/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

4. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Marszowice 
w gminie Oława.  
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe wniosek został złoŜony przez 
właściciela działki, potencjalnego inwestora, który chciałby 
wybudować na tym obszarze zakład produkcyjny produkujący 
artykuły medyczne wraz z elektrociepłownią na biogaz lub biomasę. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag.   
W głosowaniu Rada Gminy przystąpiła do sporządzenia planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu w obrębie wsi Marszowice, 
jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, podejmując uchwałę                  
nr LIX/371/2010.  
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

5. w sprawie wyraŜenia zgody na objęcie podstrefą Wałbrzyskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej „INWEST – PARK” terenu 
niezabudowanego połoŜonego w Stanowicach gm. Oława (działka nr 
494/805). 
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe z wnioskiem zwróciła się firma The 
Lorenz Bahlsen Snack – World ze Stanowic. Firma planuje budowę 
centrum logistycznego. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag.  
W głosowaniu Rada Gminy wyraziła zgodę na objęcie podstrefą 
Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej „INWEST – PARK” 
terenu niezabudowanego połoŜonego w Stanowicach gm. Oława 
(działka nr 494/805), jednogłośnie przy 13 głosach „za”, podejmując 
uchwałę nr LIX/372/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.  
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6. w sprawie wyraŜenia zgody na objęcie podstrefą Wałbrzyskiej 
Specjalnej Strefy Ekonomicznej „INWEST – PARK” terenu 
niezabudowanego połoŜonego w Stanowicach gm. Oława (działka nr 
494/822). 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy wyraziła zgodę na objęcie podstrefą 
Wałbrzyskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej „INWEST – PARK” 
terenu niezabudowanego połoŜonego w Stanowicach gm. Oława 
(działka nr 494/822), jednogłośnie przy 13 głosach „za”, podejmując 
uchwałę nr LIX/373/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.   

7. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami gruntowymi 
przyjętymi od wojsk Federacji Rosyjskiej. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały dotyczy 
gospodarowania nieruchomościami przejętymi od wojsk Federacji 
Rosyjskiej. Gmina Oława posiada w swoim zasobie w obrębie 
Stanowic takie nieruchomości. Rada Gminy podjęła taką uchwałę    
w 2005 roku, ale po głębokiej analizie stwierdzono, Ŝe ta uchwała, 
mimo iŜ nie została uchylona przez Nadzór Prawny Wojewody, 
naruszyła kompetencje Wójta, poniewaŜ bieŜące gospodarowanie 
nieruchomościami naleŜy do organów wykonawczych. Ponadto 
uchwała nie precyzuje szczegółowo ilości przeprowadzanych 
przetargów oraz moŜliwości obniŜenia ceny wywoławczej.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Radny Józef Witwicki zauwaŜył, Ŝe nie ma Ŝadnej gwarancji na to, 
Ŝe osoba kupująca działkę i nie posiadająca aktu notarialnego, będzie 
mogła rozpocząć jakąkolwiek inwestycję. NiemoŜność inwestowania 
do momentu spłacenia nieruchomości jest bezsensem. 
W głosowaniu Rada Gminy ustaliła zasady gospodarowania 
nieruchomościami gruntowymi przyjętymi od wojsk Federacji 
Rosyjskiej, przy 12 głosach „za” i 1 głosie „przeciwnym”, 
podejmując uchwałę nr LIX/374/2010.    
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.  

8. w sprawie szczegółowego sposobu konsultowania z organizacjami 
pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 
projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących 
działalności statutowej tych organizacji. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe jest uchwalony program współpracy    
z organizacjami pozarządowymi. Program wymaga przeprowadzania 
konsultacji, w związku z tym naleŜy uchwalić procedury 
przeprowadzania tych konsultacji. 

     Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 



                                                                                                        

13 
 

Nie zgłoszono uwag.  
W głosowaniu Rada Gminy ustaliła szczegółowy sposób 
konsultowania z organizacjami pozarządowymi i podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 projektów aktów prawa miejscowego 
w dziedzinach dotyczących działalności statutowej tych organizacji, 
jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, podejmując uchwałę                  
nr LIX/375/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.  

9. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej 
przebiegu. 
Zbigniew Pryjda Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe projekt uchwały 
dotyczy nadania ulicy Poziomkowej w Stanowicach statusu drogi 
gminnej. W tej sprawie jest pozytywna opinia Zarządu Powiatu        
w Oławie. JeŜeli Rada wyrazi zgodę wystąpi do Zarządu 
Województwa Dolnośląskiego o nadanie tej drodze numeru 
ewidencyjnego, wówczas będzie moŜna wystąpić z wnioskiem          
o uzyskanie środków finansowych w ramach programu RPO. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag.  
W głosowaniu Rada Gminy zaliczyła drogę do kategorii dróg 
gminnych i ustaliła jej przebieg, jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, 
podejmując uchwałę nr LIX/376/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.  

10. w sprawie nadania nazwy ulicy w obrębie wsi Jaczkowice. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe samorząd Jaczkowic zaproponował, by 
drodze wewnętrznej oznaczonej geodezyjnie numer działki 117/11    
i 117/26, której właścicielem jest gmina Oława, nadać nazwę 
„Kwiatowa”. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag.  
W głosowaniu Rada Gminy nadała nazwę „Kwiatowa” ulicy            
w obrębie wsi Jaczkowice, jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, 
podejmując uchwałę nr LIX/377/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.  

11. w sprawie nadania tytułu honorowego „ZasłuŜony dla Gminy 
Oława”. 
Zastępca Wójta zwrócił się z prośbą do Wysokiej Rady, aby 
przyznała kolejne tytuły zasłuŜonym dla Gminy Oława, panu 
Stanisławowi KałuŜy – byłemu Naczelnikowi i Wójtowi Gminy 
Oława w latach 1980 – 1990, Miejsko – Gminnemu Zrzeszeniu 
Ludowych Zespołów Sportowych oraz Zespołowi Pieśni i Tańca 
PORĘBIOK. Poinformował, Ŝe jest to równieŜ tytuł dla Zespołu 
KONICZYNKI, które stanowią obecne składy PORĘBIOKA. 



                                                                                                        

14 
 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy nadała tytuły honorowe „ZasłuŜony dla 
Gminy Oława”, jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, podejmując 
uchwałę nr LIX/378/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.   

12. w sprawie rozpatrzenia skargi państwa Moniki i Grzegorza 
GiełŜeckich na Wójta Gminy Oława. 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe do Rady wpłynęła skarga 
państwa Moniki i Grzegorza GiełŜeckich na Wójta Gminy Oława. 
Zwrócił się o wyjaśnienia w tej sprawie do Wójta. 
Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe państwo GiełŜeccy za pomocą 
Kancelarii Prawnej złoŜyli skargę na Wójta z tego powodu, Ŝe nie 
otrzymali przydziału na mieszkanie komunalne. Zgodnie                   
z uchwałami Rady w Urzędzie jest pewien określony sposób 
przydziału mieszkań. Pracownicy tylko zbierają wnioski, rozpatruje 
je społeczna Komisja Mieszkaniowa, ona analizuje warunki 
mieszkaniowe poszczególnych rodzin, ustala kolejność                       
i w momencie zwalniania mieszkań do zagospodarowania wedle tej 
określonej konieczności urzędnik przedkłada Wójtowi wniosek o 
dokonanie przydziału. Poinformował, Ŝe państwo GiełŜeccy złoŜyli 
wniosek o przydział 28 lutego 2007 roku. W tym roku został przez 
Komisje rozpatrzony i państwo GiełŜeccy zostali umieszczeni na 
liście oczekujących pod numerem 26. Niestety od 2007 roku nie było 
26 mieszkań komunalnych do zamieszkania. W  2008 roku 
zaproponowano państwu GiełŜeckim udział w adaptacji dwóch lokali 
mieszkalnych w Marcinkowicach, jednak nie zgłosili się do Urzędu 
w wyznaczonym terminie. Lokale te zostały przydzielone rodzinom, 
które wyraziły zgodę na adaptację. Państwo GiełŜeccy skierowali 
równieŜ sprawę do rozpatrzenia przez Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze. W jego najgłębszym przekonaniu nie ma w tej sprawie 
zaniedbania ze strony Wójta Gminy Oława. W związku z tym 
wnioskuje o uznanie tej skargi za bezzasadną. 
Pan Grzegorz GiełŜecki wyjaśnił, Ŝe Urząd Gminy rzeczywiście 
powiadamiał ich o lokalu do adaptacji, jednak nie zgłosili się           
w wyznaczonym dniu, poniewaŜ otrzymali pismo dwa dni później.  
Poinformował, Ŝe wielokrotnie składali dokumenty do Wójta Gminy 
Oława i z góry byli uprzedzani, Ŝe nic nie wywalczą. To, Ŝe składają 
skargę za pośrednictwem Kancelarii Prawnej nie oznacza iŜ mają 
pieniądze na jego wynagrodzenie. Radca Prawny robi to w czynie 
społecznym poniewaŜ chce wyjaśnić tą sprawę. UwaŜa, Ŝe Wójt 
Gminy jest osobą mało kompetentną i nie zna niektórych tematów. 
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Pracownicy są równieŜ niekompetentni i oszukują, a mieszkania są 
przyznawane po znajomości. 
Przewodniczący Rady zauwaŜył, Ŝe pewne fakty trzeba poprzeć 
dowodami. 
Zastępca Wójta stwierdził, Ŝe jeŜeli pan GiełŜecki ma uzasadnione 
podejrzenia, to powinien zgłosić ten fakt do Prokuratury. Wyjaśnił, 
Ŝe nikomu nie obiecywał mieszkania komunalnego. Takie 
mieszkania powinny otrzymywać osoby, które nie potrafią go sobie 
zabezpieczyć we własnym zakresie. Gdyby pan GiełŜecki nie miał, 
ze względu na wiek, moŜliwości pozyskania mieszkania, to 
otrzymałby je z pewnością. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono uwag.  
W głosowaniu Rada Gminy rozpatrzyła skargę państwa Moniki         
i Grzegorza GiełŜeckich na Wójta Gminy Oława, i uznała Ŝe jest 
bezzasadna, jednogłośnie, przy 13 głosach „za”, podejmując uchwałę 
nr LIX/379/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały. 

13. w sprawie rozpatrzenia skargi państwa Barbary i Wacława Curyk na 
opieszałość w postępowaniu Urzędu Gminy Oława. 
Zastępca Wójta poinformował, Ŝe państwo Curyk Ŝądają od gminy 
zapłaty odszkodowania za przejęty grunt pod drogę. Wyjaśnił, Ŝe 
prywatni właściciele działek, dokonując ich podziału powinni 
zabezpieczyć drogę dojazdową do nich. Znaczna część osób po 
decyzji podziałowej, Ŝąda od gminy wykupu działki wydzielonej pod 
drogę. Prawo mówi, Ŝe gmina ma obowiązek wykupu tylko wtedy, 
gdy droga jest drogą gminną o charakterze publicznym. Wszystkie 
pozostałe drogi są drogami wewnętrznymi. Ustawa nie nakłada na 
gminę obowiązku wykupu tej drogi. Poinformował, Ŝe zwołał w tym 
roku zebranie z udziałem prawników oraz pracowników 
merytorycznych, w celu wypracowania jednolitego w tej sprawie 
stanowiska. Na dzień dzisiejszy roszczenia z tego tytułu wynoszą 
2.500.000 zł. Zakomunikował, Ŝe podjął decyzję, iŜ będzie 
wycofywał się z wcześniejszych ustaleń i odda wszystkie grunty ich 
właścicielom. Na tym etapie gminy nie stać na taką rozrzutność.  
Radny Władysław Grendysz zauwaŜył, Ŝe dopiero rano w pełni 
mógł zapoznać się ze wszystkimi dokumentami złoŜonymi przez 
pana Curyka. UwaŜa, Ŝe nie powinno głosować się nad czymś czego 
się nie zna. Jego zdaniem właściciel powinien złoŜyć wniosek           
o nieodpłatne przejęcie tej działki, poniewaŜ jego obowiązkiem jest 
udostępnienie dojazdu nabywcom do ich działek. 
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Zastępca Wójta poinformował, Ŝe skargę rozpatrywała Komisja 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego, komisja merytoryczna i uznała 
ją za bezzasadną.  
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe wszelkie dokumenty dotyczące 
sprawy znajdują się w Biurze Rady i są w kaŜdej chwili do wglądu. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do projektu uchwały. 
Nie zgłoszono więcej uwag.  
W głosowaniu Rada Gminy rozpatrzyła skargę państwa Barbary         
i Wacława Curyk na opieszałość w postępowaniu Urzędu Gminy 
Oława, i uznała Ŝe jest bezzasadna, przy 11 głosach „za” i 2 głosach 
„wstrzymujących się”, podejmując uchwałę nr LIX/380/2010. 
Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.  

     Ad. V.  Komunikaty. 
                  Zbigniew Pryjda Zastępca Wójta poinformował, Ŝe w dniach 1.09.  
                  – 30.10 zostanie przeprowadzony spis rolny. Od 8 września do końca  
                  października pojawią się w gospodarstwach rolnych ankieterzy –  
                  rachmistrze spisowi, którzy przeprowadzą wywiady.  
                  Ponadto od 3 do 10 listopada w wylosowanych gospodarstwach  
                  odbędzie się spis kontrolny. Przypomniał, Ŝe istnieje prawny  
                  obowiązek udzielenia odpowiedzi. 
                  Podziękował GCKSiR oraz sołtysom Zofii Poźniak, Marii Raginia          
                  i Kazimierze Chrzanowskiej za przygotowanie oraz organizację  
                  DoŜynek Gminnych. Podziękował równieŜ wszystkim sponsorom za  
                  wsparcie finansowe oraz pomoc w organizacji tej imprezy.  
                  Poinformował, Ŝe zostały wyróŜnione 3 wieńce doŜynkowe. Trzecie  
                  miejsce zajął wieniec z Janikowa, drugie z Psar, natomiast pierwsze   
                  z Gać. Wieniec zwycięski zajął drugie w DoŜynkach Powiatowych. 
                  Wie, Ŝe werdykt końcowy wzbudził spory i wiele emocji, ale  
                  poprosił aby traktować to jako zabawę. Podziękował za to, Ŝe aŜ 20  
                  wieńców trafiło na uroczystość doŜynkową.  
                  Radny Paweł Bubała zauwaŜył, Ŝe były ustalone pewne kryteria,  
                  których wieniec z Gać nie spełniał. Zapytał, czy nie lepiej było by,  
                  gdyby pierwsze miejsce zajmował wieniec gospodarzy, a pozostałe  
                  nie były by oceniane.  
     Ad.VI.  Interpelacje i zapytania radnych. 
                  Radna Weronika Olech zapytała, czy plac zabaw w Godzikowicach  
                  zostanie naprawiony. Zostały wykonane tylko huśtawki, a pozostałe  
                  sprzęty nie.  
                  Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe poprosi o informację panią Winiarską. 
                  Radna Weronika Olech zapytała, czy jeszcze w tym roku będzie  
                  robiona kanalizacja sanitarna w Godzikowicach. 
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                  Michał Wołowicz Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego 
                  wyjaśnił, Ŝe w tej chwili trwają przygotowania do przetargu na  
                  dokończenie kanalizacji. Projektant musi ustalić trasę, która jeszcze  
                  nie była robiona. Realizacja odbędzie się w przyszłym roku. 
                  Radna Weronika Olech zapytała, co będzie z drogą, którą  
                  zniszczono podczas budowy kanalizacji. 
                  Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe został wysłany w tej sprawie wniosek  
                  do wykonawcy i oczekują na odpowiedź. 
                  Radny Marian Gawliński zauwaŜył, Ŝe minęło kilka miesięcy po  
                  powodzi, a kilka tysięcy worków z piaskiem nadal leŜy na wałach  
                  i trawa pod nimi gnije. Z tego powodu jest tam mnóstwo kretów,  
                  szczurów, myszy i robactwa. Wał jest zdewastowany. Nadal nic się  
                  nie robi w celu wzmocnienia wału. Zapytał czy Wójt podjął juŜ w tej  
                  sprawie jakieś decyzje. 
                  Zastępca Wójta wyjaśnił, Ŝe worki z piaskiem pozostawiono na  
                  wałach na prośbę DZMW. Dolnośląski Zarząd Melioracji uznał, Ŝe  
                  ułoŜono je w sposób profesjonalny, zostaną pokryte humusem i będą  
                  stanowić dodatkowe wzmocnienie wału. Poprosił, aby tego typu  
                  sprawy załatwiać od razu a nie czekać z tym do sesji. 
                  Radny Marian Gawliński stwierdził, Ŝe według niego Ŝadna firma  
                  nie podejmie się pokrycia wału humusem. 
                  Radny Władysłw Grendysz zapytał, kiedy w Marcinkowicach  
                  i Stanowicach zostaną naprawione ubytki w asfalcie powstałe  
                  podczas budowy kanalizacji sanitarnej. 
                  Michał Wołowicz Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego   
                  wyjaśnił, Ŝe w Marcinkowicach inwestycja jest nadal realizowana.  
                  We wrześniu tego roku odbędzie się zakończenie I etapu robót  
                  w Stanowicach. Rozruch oczyszczalni uzaleŜniony jest od ilości  
                  przyłączeń do sieci kanalizacji sanitarnej. W jego odczuciu końcowy  
                  termin inwestycji nie jest zagroŜony. 
                  Radny Władysłw Grendysz stwierdził, Ŝe pan Wołowicz nic nie  
                  wie. Zapytał, dlaczego nie zatrudniono inspektora nadzoru, który  
                  byłby pracownikiem gminy. Pilnowałby wtedy, Ŝeby przy odbiorze  
                  inwestycji było jak najmniej problemów. Kanalizacja została  
                  skończona w maju, przyjdzie następna firma i będzie ponownie  
                  rozkopywać drogi bo będzie wykonywać przyłącza do kanalizacji.  
                  Michał Wołowicz Kierownik Referatu Rozwoju Gospodarczego  
                  poprosił, aby tego typu pytań nie zadawać na sesji.  
                  Radny Władysłw Grendysz poprosił o przygotowanie odpowiedzi  
                  na swoje pytania. Poruszył równieŜ sprawę oświetlenia przy ulicy  
                  Malinowej w Marcinkowicach. Są tam słupy i moŜna by było  
                  załoŜyć tam przynajmniej trzy latarnie, aby ludzie mogli dojść do  
                  swoich domów. Ponadto rok temu sygnalizował, Ŝe w pobliŜu szkoły  
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                  naleŜy wykonać trzy przejścia dla pieszych. 
                  Bogdan Terelak Inspektor ds. Remontów poinformował, Ŝe ma  
                  gotowy projekt. Jest to juŜ tylko kwestia realizacji, która uzaleŜniona  
                  jest od środków finansowych. 
                  Dariusz Witkowski Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe  
                  w jednym z wydań gazety lokalnej ukazał się artykuł, który wymusza  
                  na nim krótki komentarz. W gazecie ukazały się bardzo ciekawe  
                  informacje dla czytelników. Wszystko byłoby w porządku gdyby  
                  były one prawdziwe. W artykule zostały przedstawione racje tylko  
                  i wyłącznie jednej strony. OtóŜ pan Rolf Michałowski złoŜył skargę  
                  na Wójta, skarga była rozpatrywana przez radnych, ale okazuje się w  
                  tym artykule, Ŝe Przewodniczący okłamał go. Poinformował, Ŝe od  
                  kiedy został Przewodniczącym wprowadził zasadę, iŜ radni spotykają  
                  się na wspólnych posiedzeniach Komisji, dyskutują na temat  
                  wszystkich uchwał i problemów. JeŜeli jest mało punktów odbywa  
                  się to 2 godziny przed sesją, jeŜeli więcej, dzień przed, aby poznać  
                  zdanie wszystkich radnych. Informacja o sesjach oprócz tego, Ŝe są  
                  zaproszenia, które nieraz nie mogą dotrzeć na czas ze względu na   
                  sesje nadzwyczajne, pojawia się w Internecie na stronie Biuletynu  
                  Informacji Publicznej. Terminy Komisji równieŜ są w taki sam  
                  sposób ogłaszane. UwaŜa, Ŝe praca Rady nie polega na tym, aby na  
                  sesji opowiadać róŜne rzeczy. Od tego są Komisje merytoryczne, na  
                  które zapraszani są pracownicy udzielający wyjaśnień co do  
                  konkretnej uchwały, wówczas radni mają rozeznanie. Poinformował,  
                  Ŝe w dniu sesji podeszło do niego dwóch panów, z których tylko  
                  jeden się przedstawił. Do dzisiaj by nawet nie wiedział, Ŝe jednym  
                  z nich był pan Rolf Michałowski. Zorientował się dopiero wówczas,  
                  kiedy zobaczył zdjęcie w gazecie. Pan który się przedstawił wyjaśnił,  
                  Ŝe jest pełnomocnikiem pana Michałowskiego i chciałby zabrać głos  
                  na sesji w momencie rozpatrywania skargi. Wytłumaczył panu, Ŝe  
                  w trakcie głosowań nie ma takiej procedury, aby udzielać komuś  
                  głosu, jednak ze względu na tą sprawę udzieli mu go wyjątkowo,  
                  jeŜeli da mu znać. Poinformował, Ŝe ta rozmowa odbyła się przy  
                  udziale osób trzecich. W momencie rozpatrywania przez Radę skargi  
                  pan Jarosław Kochutek pokręcił głową, Ŝe nie będzie zabierał głosu. 
                  Przewodniczący Rady zakomunikował zgromadzonym, Ŝe pan  
                  Rolf Michałowski skierował sprawę do CBA, CBA przekazało ją do  
                  Prokuratury Rejonowej w Oławie, Prokuratura Oławska przekazała  
                  sprawę Prokuraturze w Strzelinie, a ta z kolei Strzelińskiej Policji.    
                  Policja zjawiła się w Oławie w celu przesłuchania radnych. Odczytał  
                  zgromadzonym otrzymane z Policji postanowienie o odmowie  
                  wszczęcia śledztwa w sprawie przekroczenia uprawnień przez Wójta  
                  Gminy Oława, jego Zastępcy i Przewodniczącego Rady Gminy,  
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                  polegające na zmuszaniu radnych do głosowania wbrew własnej woli  
                  poprzez zatrudnienie w Urzędzie Gminy osób z najbliŜszej rodziny  
                  radnych, podczas podejmowania uchwał w Radzie Gminy  
                  a w szczególności uchwały z dnia 26 marca 2010 r. Stwierdził, Ŝe do  
                  tej pory nie wiedział, iŜ ma tak ogromny wpływ na radnych, i Ŝe są  
                  zmuszani przez niego do głosowania. Poinformował, Ŝe radni  
                  zaprzeczyli jako by ktokolwiek i kiedykolwiek wpływał na nich  
                  w celu wymuszenia głosowania wbrew ich woli, a szczególnie przy  
                  głosowaniu nad uchwałą w sprawie przedmiotowej skargi. RównieŜ  
                  informacja, Ŝe w Urzędzie są zatrudnione osoby z najbliŜszej rodziny  
                  radnych, nie potwierdziła się. Rozpytywani radni potwierdzili, Ŝe  
                  skarga pana Michałowskiego na Wójta Gminy Oława, była im  
                  wcześniej znana, gdyŜ otrzymali ją do wglądu około tygodnia przed  
                  sesją na której była rozpatrywana. W związku z tym Strzelińska  
                  Policja stwierdziła, Ŝe biorąc pod uwagę zebrane materiały, brak jest  
                  podstaw do przyjęcia iŜ ktokolwiek z Zarządu Gminy, czy teŜ  
                  Przewodniczący Rady Gminy Oława, swoim działaniem bądź  
                  zaniechaniem naruszyli przepisy art. 231 § 1 kodeksu karnego. Jest  
                  to podstawą do odmowy wszczęcia śledztwa. ZauwaŜył, Ŝe jeŜeli  
                  ktoś rzuca oskarŜenia w stosunku do osób, które pełnią zaszczytną  
                  rolę radnego w imieniu mieszkańców, to Rada musi się do tego  
                  odnieść. Gdyby to nie był okres wyborów do samorządu,  
                  prawdopodobnie sprawa zostałaby skierowana na drogę sądową,  
                  jednak nie chce tego robić z uwagi na to, aby nie zarzucono Radzie,  
                  Ŝe sprawa wykorzystywana jest do prowadzenia jakichś gier  
                  politycznych.  JeŜeli ktoś uwaŜa, Ŝe radny lub Wójt jest osobą, która  
                  nie ma Ŝadnej godności, to jest w błędzie. Stwierdził, Ŝe moŜna   
                  obraŜać tego kto na to zasługuje, jednak Rada zrobiła w tej kwestii  
                  wszystko z literą prawa. To, Ŝe pan Rolf nie zna lub słabo zna  
                  przepisy prawa polskiego i nie chciał się zaznajomić z niektórymi  
                  kwestiami, jest jego problemem. Z pewnością nie będzie juŜ w tej  
                  sprawie prowadził Ŝadnej korespondencji i nie będzie odpowiadał na  
                  jakiekolwiek zarzuty. Zrobiły to odpowiednie słuŜby, które w tym  
                  kraju są do tego powołane. Dla niego ten temat na dzień dzisiejszy  
                  jest zamknięty. JeŜeli w dalszym ciągu będą pojawiać się tego typu  
                  oszczerstwa, wspólnie z Radą zastanowi się co z tym zrobić.  
                  Ponownie zapewnił, Ŝe Rada Gminy, Przewodniczący i Wójt nie  
                  złamali w tej kwestii prawa.  
                  Zbigniew Pryjda Zastępca Wójta poinformował, Ŝe pan Rolf  
                  Michałowski wysłał do niego list pełen inwektyw zasadzający się na  
                  takiej linii „jak śmie prowincjonalny urzędnik pouczać człowieka,  
                  który przez 35 lat przebywał w europejskich centrach”, ponadto  
                  z odpowiednią dozą inwektyw typu oszust i przestępca.  
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                  Nie odnosiłby się do tego gdyby nie to, Ŝe ten list został  
                  rozpowszechniony wśród mieszkańców, został skierowany do  
                  Urzędu Województwa Dolnośląskiego oraz do Gazety Powiatowej.  
                  Pan Michałowski wykorzystuje te wszystkie funkcje budując  
                  Stowarzyszenie obrony praw mieszkańców Marcinkowic i Stanowic,  
                  którego celem jest wyłonienie kandydatów na radnych. Opiera swoją  
                  kampanię wyborczą na dyskredytowaniu, obraŜaniu i posądzaniu  
                  o popełnianie przestępstw przez osoby publiczne na terenie tej  
                  gminy. Poinformował, Ŝe rozwaŜa z Kancelarią Prawną podjęcie  
                  kroków prawnych, poniewaŜ jedną rzeczą, na której mu zaleŜy jest  
                  jego honor i dobre imię. Po to, Ŝeby móc sprawować jakąkolwiek  
                  funkcję, potrzebuje odrobiny zaufania ze strony ludzi, Ŝe to co robi,  
                  robi uczciwie. JeŜeli ktoś stawia mu niczym nie uzasadnione zarzuty  
                  korupcji, przymusu, wpływania, to bardzo go to boli. Zwrócił się do  
                  pani Malwiny Gadawy redaktor Gazety Powiatowej z prośbą, aby  
                  zamieściła w gazecie informację, Ŝe przeciwko gminie Oława nie  
                  toczy się juŜ Ŝadne postępowanie przed Ŝadnymi słuŜbami typu  
                  Centralne Biuro Antykorupcyjne.  
                  Radny Józef Witwicki zauwaŜył, Ŝe szkoda iŜ pana  
                  Michałowskiego nie ma dzisiaj na sesji, bo chciałby mu wygarnąć  
                  prosto w oczy co myśli na ten temat. Przede wszystkim, jeŜeli ktoś  
                  posądza o korupcję na podstawie stwierdzenia, Ŝe uchwały są  
                  jednogłośnie podejmowane, to ten pan jest daleki od wszelkiej  
                  informacji jaka moŜe być dostępna. Nie wszystkie uchwały są  
                  jednogłośnie podejmowane jak twierdzi, kaŜdy ma swoje zdanie  
                  i swoje zapatrywania. Nikt nikogo nie moŜe tutaj szkalować, Ŝe Rada  
                  jest skorumpowana. Zapytał, co mają zrobić mieszkańcy, którzy Ŝyją  
                  juŜ na terenie gminy 65 lat, nie mają twardej drogi, toną w błocie  
                  i nie mają odwodnienia. Pan Michałowski zamieszkał na terenie  
                  gminy i uwaŜa, Ŝe jemu się naleŜy i wszystkim grozi. Chyba tym  
                  mieszkańcom, którzy tutaj Ŝyli i płacili podatki, w równej  
                  mierze się naleŜy. Nie twierdzi, Ŝe w Marcinkowicach i Stanowicach  
                  nie naleŜy robić, ale nie powinny się takie sytuacje powtarzać. 
     Ad.VII. Sprawy róŜne. 
                  Stanisław śurawski Sołtys ChwaliboŜyc stwierdził, Ŝe jego  
                  zdaniem i nie tylko jego, został naruszony regulamin przy ocenie  
                  wieńców doŜynkowych. Przede wszystkim nie do końca została  
                  zachowana tajność. Ponadto wieniec, który wygrał jest rodzajem                
                  rękodzieła i jego miejsce jest w rzemiośle, jakiejś wystawie lub  
                  skansenie. Bardzo go to zbulwersowało. Podejrzewa, Ŝe te  
                  miejscowości, które nie wystawiały swoich wieńców są zadowolone,  
                  natomiast te, które wystawiały czują niedosyt.  
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                  Zastępca Wójta obiecał, Ŝe spróbuje zorganizować spotkanie  
                  z panią Dyrektor Anną Ślipko, która organizowała Komisję i jej  
                  przewodniczyła. Stwierdził, Ŝe nie moŜe tego komentować.  
 
Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Dariusz Witkowski  Przewodniczący 
Rady  Gminy  Oława  zamknął LIX sesję  Rady  Gminy  Oława. 
 
Protokołowała 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                   
 


